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Résumé :
Uterine leiomyomas or fibroids are benign tumors that arise from the smooth muscle of the uterus and are frequent in both captive and wild animals. They are also highly common in managed Asian elephants (Elephas Maximus). Our case describes a 62-year-old female elephant who died in Ben Aknoun National Park in Algiers. Autopsy revealed a larger-thannormal uterine size with a pale pinkish-white multinodular solid mass. Histopathological examination of the tumor revealed a pattern of well-differentiated, cells within a large stroma of finger-like collagenous connective tissue. The results of our study compared to other archival studies indicate that female reproductive tract neoplasia are common in adult Asian elephants and are not limited to leiomyomas, which can affect fertility and cause obstacles to conservation in managed care.

 Résumé
Les léiomyomes ou fibromes utérins sont des tumeurs bénignes qui naissent du muscle lisse de l'utérus et sont fréquents chez les animaux en captivité et sauvages. Ils sont également très fréquents chez les éléphants d'Asie (Elephas Maximus). Notre cas d’étude décrit une femelle d’éléphant de 62 ans, morte dans le parc national de Ben Aknoon à Alger. L'autopsie a révélé une taille utérine plus grande que la normale avec une masse solide multi-nodulaire de couleur blanc pâle. L'examen histopathologie de la tumeur a révélé un motif de cellules bien différenciées au sein d'un grand stroma de tissu conjonctif collagène en forme de doigt. Les résultats de notre travail, comparé à d’autres études similaires, indiquent que les néoplasies utérines sont courantes chez les éléphants d'Asie adultes et ne se limitent pas aux léiomyomes, qui peuvent affecter la fertilité et constituer des obstacles à la conservation dans les soins gérés.
